

2022
Volume 14
Issue 3
Part 1

Print ISSN 2075-0862
Online ISSN 2658-350X

IDEAS AND IDEALS

SCIENTIFIC JOURNAL

The Journal is a peer-reviewed publication. Founded in 2009.
The main focus of the Journal is research in the areas of Social Philosophy

Founders and Publishers of the Journal:

Novosibirsk State Technical University (NSTU)

Novosibirsk State University of Economics and Management (NSUEM)

Publication frequency: 4 issues per calendar year (31.03; 30.06; 30.09; 30.12)

Each quarterly issue is published in two parts.

Index of "Rospechat" - 37150

NSTU PUBLISHER: 630073, Russia, Novosibirsk, K. Marx Ave., 20

Editorial staff: 630099, Novosibirsk, Lomonosova St., 56, r. 223

Tel. 8-909-532-14-59

E-mail : ideyiidealy@gmail.com

Website: <http://ideaidealy.nsuem.ru/en/about-2>



НАУЧНЫЙ
ЖУРНАЛ

ИДЕИ И ИДЕАЛЫ

Рецензируемый научный журнал. Основан в 2009 г.

Предназначен для ученых, преподавателей и всех интересующихся
новыми подходами, направлениями и идеями
в социально-гуманитарной сфере.

Учредители и издатели журнала

Новосибирский государственный технический университет (НГТУ),
Новосибирский государственный университет экономики и управления –
«НИХ»

Свидетельство о регистрации: ПИ № ФС 77-34262
от 26 ноября 2008 г., выдано Федеральной службой по надзору
в сфере связи и массовых коммуникаций.

Print ISSN 2075-0862

Периодичность издания: 4 номера в календарный год
(31.03, 30.06, 30.09, 30.12).

Каждый номер журнала выпускается в двух частях.

Журнал входит в «Перечень ведущих рецензируемых научных журналов
и изданий, в которых должны быть опубликованы основные научные
результаты диссертаций на соискание ученых степеней доктора
и кандидата наук» ВАК (№ 1035) по специальностям:

философия, экономика

Электронная версия журнала

Информационным порталом журнала в Интернете является сайт
<http://ideaidealy.nsuem.ru/>
Online ISSN 2658-350X

Журнал индексируется в различных базах данных и агрегаторах:

- в Российской индексе научного цитирования (РИНЦ) на платформе eLIBRARY.ru.;
- в международном реестре научно-информационных материалов CrossRef;
- в электронной библиотеке «КиберЛенинка»;
- в электронной библиотечной системе «Лань»;
- в российском национальном ресурсе «Руконт»;
- в цифровом департаменте Баварской государственной библиотеки

IDEAS AND IDEALS

The journal is intended for scholars, academics, lecturers and for anyone interested in new approaches, trends and ideas in social philosophy, placing new emphasis on understanding the social contexts for political, economic, moral, and cultural questions.

The journal is a peer-reviewed publication. Founded in 2009.

Founders and Publishers of the Journal

Novosibirsk State Technical University (NSTU)

Novosibirsk State University of Economics and Management (NSUEM)

Certificate of Registration: ПИ № ФС 77-34262 November, 26, 2008.

Print ISSN 2075-0862

Publication frequency: 4 issues per calendar year (31.03; 30.06; 30.09; 30.12)

Each quarterly issue is published in two parts.

The journal is included into “The list of leading peer-reviewed scientific journals and publications in which the main scientific results of thesis for the degrees of Doctor and Candidate of Sciences should be published” of the Higher Attestation Commission No. 1035.

Electronic Version of the Journal

The journal information website: <http://ideaidealy.nsuem.ru/en/about-2>

Online ISSN 2658-350X

The journal is included in different indexing databases and citation systems:

- in the Russian Science Citation Index (RSCI) on the eLIBRARY.ru platform;
- in the international register of scientific and information materials Cross-Ref;
- in the electronic library “CyberLeninka”;
- in the electronic library system “Lan”;
- in the Russian national resource “Rukont”;
- in the “Digitale Bibliothek” of the Bavarian State Library

Миссия журнала

Основной целью журнала является аналитическое исследование культуры в самом широком смысле этого слова. Именно рефлексия над культурой позволяет выявить и исследовать тенденции духовного и материального развития общества. Мы убеждены, что человеческие знания, как и культура в целом, глубинно взаимосвязаны, поэтому, признавая полезность различных рубрикаций и специализаций, журнал стремится к преодолению междисциплинарных барьеров. Необходимым условием развития социально-гуманитарных наук является квалифицированная дискуссия.

Журнал старается возродить традиции философского диспута и стать форумом для экспертного обсуждения гуманитарных проблем.

.....

Политика журнала

При отборе материалов предпочтение отдается работам, вводящим в научный и общекультурный оборот новейшие научные идеи, открывающим новые подходы к важнейшим гуманитарным проблемам современности, материалам междисциплинарного и общекультурного значения.

К публикации принимаются статьи, представляющие результаты самостоятельных теоретических и эмпирических исследований, тематические обзоры, кейсы.

Для авторов публикация является бесплатной («платиновая» модель).

Все представленные материалы проходят процедуру внутреннего и внешнего рецензирования. Окончательное решение о принятии или отклонении статьи принимает главный редактор.

Электронная версия журнала является изданием открытого доступа (лицензия Creative Commons: cc by-nc-nd).

Полнотекстовые файлы всех выпусков журнала в формате PDF доступны по адресу: <http://ideaidealy.nsuem.ru/archive>. Идя навстречу социальному движению «Общество без барьеров», редакция журнала приняла решение выкладывать на сайте аудиофайлы статей, имеющих общезначимый характер.

.....

Публикационная этика журнала

Редакционная коллегия журнала «Идеи и Идеалы» в своей работе неукоснительно придерживается рекомендаций Комитета по этике публикаций (COPE – Committee on Publication Ethics) и ожидает того же от рецензентов и авторов. Этические стандарты и принципы поведения автора, редактора, рецензента приведены на сайте журнала.

Mission of the Journal

The main aim of the journal is analytical research of culture in the broad sense. It is the reflection on culture that allows us to identify and explore the trends of spiritual and material development of the society. We are convinced, that human knowledge and culture as a whole are deeply interrelated. Therefore, admitting usefulness of subject headings and specialties, the journal aspires to overcome disciplinary barriers. Competent discussion is a prerequisite for the development of social sciences and humanities.

The journal endeavors to revive the tradition of philosophical dispute and aims to become the expert discussion forum of scientific issues in this field.

Editorial Policies

In the selection of material for publications preference is given to the works, which put into the scientific and cultural circulation the latest scientific ideas, exploring new approaches to the most important humanitarian issues, interdisciplinary and cultural issues. The journal accepts the papers, which present the results of entirely original theoretical and empirical research, theme reviews, case-studies.

Publication process in this journal is free of charge for all authors (“Platinum” model). A double-blind peer review method is mandatory for processing of all scientific manuscripts submitted to the editorial staff of the journal. One peer-reviewer is from the Editorial Board of the journal and another one is an independent scholar.

The Editor-in-Chief makes the final decision on accepting or rejecting the submitted paper.

This journal is an open access journal (Licence: Creative Commons: ccby-nc-nd). The articles' full texts (PDF) are stored on the journal's server and can be accessed through this page: <http://ideaidealy.nsuem.ru/en/archive-2>.

Meeting the wishes of social movement “Without Borders Society”, the editorial board made the decision to download audio files of the most important articles on the website of the journal.

Publication Ethics of the Journal

The Editorial Board of the journal “Ideas and Ideals” adheres to ethical standards and guidelines of the Committee on Publication Ethics (COPE) and expects the same attitude from the peer-reviewers and authors.

Publication ethics standards and principles of the authors, peer-reviewers and editors are given on the website of the journal.

РЕДАКЦИОННАЯ КОЛЛЕГИЯ

Главный редактор
Фигуровская Валентина Михайловна, доктор философских наук, профессор (Новосибирск)

Заместитель главного редактора
Ромм Марк Валерьевич, д-р филос. наук, проф. (Новосибирск)

Антипов Георгий Александрович, д-р филос. наук, проф. (Новосибирск)

Дятлов Виктор Иннокентьевич, д-р истор. наук, проф. (Иркутск)

Ибрагимов Радий Назирович, д-р филос. наук, проф. (Абакан)

Лавровский Борис Леонидович, д-р экон. наук, проф. (Новосибирск)

Петягин Лев Николаевич, канд. филол. наук, доц. (Санкт-Петербург)

Линн Виола, д-р философии (Торонто, Канада)

Литвинцева Галина Павловна, д-р экон. наук, проф., академик МАН ВШ (Новосибирск)

Макарова Нина Ильинична, канд. культурологии, PhD (Monash, Australia) (Новосибирск)

Манчестер Лори, д-р философии (Аризона, США)

Паэон Виктор, д-р философии (Кордова, Испания)

Сенгупта Анита, д-р философии (Калькутта, Индия)

Хмелевская Светлана Анатольевна, д-р филос. наук, проф. (Москва)

Хэмбург Гари, д-р философии (Калифорния, США)

Чешев Владислав Васильевич, д-р филос. наук, проф. (Томск)

Шмат Владимир Витальевич, канд. экон. наук (Новосибирск)

Шнейдер Стефан, д-р философии (Гейдельберг, Германия)

Ответственный секретарь
Исаков Сергей Петрович

Редактор английских текстов
Юдина Татьяна Алексеевна, канд. филос. наук

Литературный редактор
Подопригора Василий Вячеславович, канд. филол. наук

РЕДАКЦИОННЫЙ СОВЕТ

Деревянко Анатолий Пантелеевич, академик РАН (Новосибирск)

Лекторский Владислав Александрович, академик РАН (Москва)

Крюков Валерий Анатольевич, академик РАН (Новосибирск)

Семенов Евгений Васильевич, д-р филос. наук, проф., академик НАН Украины (Москва)

Суслов Виктор Иванович, чл.-корр. РАН (Новосибирск)

Батаев Анатолий Андреевич, д-р техн. наук, проф., академик МАН ВШ (Новосибирск)

Воронкова Людмила Петровна, д-р филос. наук, проф. (Москва)

Гаврюшин Николай Константинович, канд. филос. наук, проф. МДА (Москва)

Глинский Владимир Васильевич, д-р экон. наук, проф. (Новосибирск)

Дергачева-Скоп Елена Ивановна, д-р филол. наук, проф. (Новосибирск)

Диев Владимир Сергеевич, д-р филос. наук, проф. (Новосибирск)

Ивонин Юрий Перфильевич, д-р филос. наук, проф., чл.-корр. МАН ВШ (Новосибирск)

Игнатьев Владимир Игоревич, д-р филос. наук, проф., академик РАСН, чл.-корр. МАН ВШ (Новосибирск)

Князева Ирина Владимировна, д-р экон. наук, проф. (Новосибирск)

Красильников Сергей Александрович, д-р истор. наук, проф. (Новосибирск)

Крыштановская Ольга Викторовна, д-р социол. наук, проф. (Москва)

Курлена Константин Михайлович, д-р искусствоведения (Новосибирск)

Мелик-Гайказян Ирина Вигеновна, д-р филос. наук, проф. (Томск)

Миненко Геннадий Николаевич, д-р филос. наук, проф. (Кемерово)

Неретина Светлана Сергеевна, д-р филос. наук, проф. (Москва)

Новиков Александр Владимирович, д-р экон. наук, проф., академик МАН ВШ (Новосибирск)

Осъумук Людмила Алексеевна, д-р социол. наук, проф. (Новосибирск)

Розин Вадим Маркович, д-р филос. наук, проф. (Москва)

Розов Николай Сергеевич, д-р филос. наук, проф. (Новосибирск)

Саврей Валерий Яковлевич, д-р филос. наук, проф. (Москва)

Соболева Светлана Владимировна, д-р экон. наук, проф. (Новосибирск)

Супрун Владимир Иванович, д-р филос. наук, проф. (Новосибирск)

Тарасова Светлана Антоновна, директор Обл. науч. библиотеки (Новосибирск)

Удальцова Мария Васильевна, д-р экон. наук, проф., академик МАН ВШ (Новосибирск)

Хайруллина Марина Валентиновна, д-р экон. наук, проф. (Новосибирск)

Целищев Виталий Валентинович, д-р филос. наук, проф. (Новосибирск)

Штуден Лев Леонидович, д-р культурологии, проф. (Новосибирск)

МЕЖДУНАРОДНЫЙ РЕДАКЦИОННЫЙ СОВЕТ

Председатель Международного редакционного совета
Донских Олег Альбертович, доктор философских наук, профессор, PhD (Monash, Australia) (Новосибирск)

Члены Международного редакционного совета:

Байерс Майкл, проф., Университет Британской Колумбии, Ванкувер, Канада

Бигелоу Джон, проф., PhD, Университет им. Монаха, Мельбурн, Австралия

Герович Вячеслав, PhD, Массачусетский технологический институт, Кембридж, США

Кэмпбелл Крейг, PhD, проф. Техасского колледжа свободных искусств, Техасский университет, Остин, США

Наумова Елена, проф., PhD, Университет Тафта, Бостон, США

Новак Алойзы З., проф., д-р экон. наук, Варшавский университет, Варшава, Польша

Палат Мадхаван К., проф., Институт исследований мира и конфликтов, Нью-Дели, Индия

Фанг Тони, проф. Школы бизнеса, Стокгольмский университет, Стокгольм, Швеция

EDITORIAL STAFF**Editor-in-chief**

Figurovskaya Valentina,
Doctor of Sc. (Philosophy),
Professor (Novosibirsk)

Deputy editor-in-chief

Romm Mark,
Dr. of Sc. (Philosophy), Prof. (Novosibirsk)

Antipov Georgy,

Dr. of Sc. (Philosophy), Prof. (Novosibirsk)

Dyatlov Victor,

Dr. of Sc. (History), Prof. (Irkutsk)

Ibragimov Radiy,

Dr. of Sc. (Philosophy), Prof. (Abakan)

Lavrovsky Boris,

Dr. of Sc. (Economics), Prof. (Novosibirsk)

Letyagin Lev,

Cand. of Sc. (Philology),
Assoc. Prof. (St. Petersburg)

Lynne Viola,

PhD (Toronto, Canada)

Litvinseva Galina,

Dr. of Sc. (Economics), Prof.,
Academician IAS High School
(Novosibirsk)

Makarova Nina,

PhD (Monash, Australia),
Cand. of Sc. (Cultural Studies)
(Novosibirsk)

Manchester Laurie,

PhD (Arizona, USA)

Pavón Victor,

PhD (Cordoba, Spain)

Sengupta Anita,

PhD (Kolkata, India)

Khmelevskaya Svetlana,

Dr. of Sc. (Philosophy), Prof. (Moscow)

Gary Hamburg,

PhD (California, USA)

Cheshev Vladislav,

Dr. of Sc. (Philosophy), Prof. (Tomsk)

Shmat Vladimir,

Cand. of Sc. (Economics) (Novosibirsk)

Schneider Stefan,

Doctor of Sc. (Philosophy)
(Heidelberg, Germany)

Executive secretary**Isakov Sergei****Proofreader of academic articles
and abstracts**

Yudina Tatyana,
Cand. of Sc. (Philosophy)

Proofreader

Podoprigora Vasiliy,
Cand. of Sc. (Philology)

EDITORIAL COUNCIL

Derevyanko Anatoly, Academician RAS (Novosibirsk)

Lektorsky Vladislav, Academician RAS (Moscow)

Kryukov Valery, Academician RAS (Novosibirsk)

Semenov Eugeny, Academician NAS of Ukraine (Moscow)

Suslov Victor, Corresp. Member of RAS (Novosibirsk)

Bataev Anatoly, Doctor of Sc. (Engineering), Professor, Academician IAS High School (Novosibirsk)

Voronkova Lyudmila, Doctor of Sc. (Philosophy), Professor (Moscow)

Gavryushin Nikolai, Cand. of Sc. (Philosophy), Professor (Moscow)

Glinsky Vladimir, Doctor of Sc. (Economics), Professor (Novosibirsk)

Dergacheva-Skop Helena, Doctor of Sc. (Philology), Professor (Novosibirsk)

Diyev Vladimir, Doctor of Sc. (Philosophy), Professor (Novosibirsk)

Ivonin Yury, Doctor of Sc. (Philosophy), Professor, Corresp. member of IAS High School (Novosibirsk)

Ignatyev Vladimir, Doctor of Sc. (Philosophy), Professor, Academician RASC,
Corresp. member of IAS High School (Novosibirsk)

Knyazeva Irina, Doctor of Sc. (Economics), Professor (Novosibirsk)

Krasilnikov Sergey, Doctor of Sc. (History), Professor (Novosibirsk)

Kryshtanovskaya Olga, Doctor of Sc. (Sociology), Professor (Moscow)

Kurlenya Konstantin, Doctor of Sc. (Art Criticism), Professor (Novosibirsk)

Melik-Gaikazyan Irina, Doctor of Sc. (Philosophy), Professor (Tomsk)

Minenko Gennady, Doctor of Sc. (Philosophy), Professor (Kemerovo)

Neretina Svetlana, Doctor of Sc. (Philosophy), Professor (Moscow)

Novikov Alexander, Doctor of Sc. (Economics), Professor, Academician IAS High School (Novosibirsk)

Osmuk Lyudmila, Doctor of Sc. (Sociology), Professor (Novosibirsk)

Rozin Vadim, Doctor of Sc. (Philosophy), Professor (Moscow)

Rozov Nikolay, Doctor of Sc. (Philosophy), Professor (Novosibirsk)

Savrey Valery, Doctor of Sc. (Philosophy), Professor (Moscow)

Soboleva Svetlana, Doctor of Sc. (Economics), Professor (Novosibirsk)

Suprun Vladimir, Doctor of Sc. (Philosophy), Professor (Novosibirsk)

Tarasova Svetlana, Director of NSRSL (Novosibirsk)

Udaltsova Maria, Doctor of Sc. (Economics), Professor, Academician IAS High School (Novosibirsk)

Khairullina Marina, Doctor of Sc. (Economics), Professor (Novosibirsk)

Tselishchhev Vitaly, Doctor of Sc. (Philosophy), Professor (Novosibirsk)

Shtuden Lev, Doctor of Sc. (Cultural Studies), Professor (Novosibirsk)

INTERNATIONAL EDITORIAL BOARD

Chairman of the International Editorial Board

Donskikh Oleg, PhD (Monash, Australia), Dr. of Sc. (Philosophy), Prof. (Novosibirsk)

Members of the International Editorial Board:

Byers Michael, Professor, University of British Columbia, Canada

Bigelow John, Professor, PhD, Monash University, Australia

Gerovich Slava, PhD, Massachusetts Institute of Technology, USA

Campbell Craig, PhD, Ass. Professor, University of Texas at Austin, USA

Naumova Elena, Professor, PhD, Tufts University School of Engineering, USA

Nowak Alojzy, Professor, Dr. hab., University of Warsaw, Poland

Palat Madhavan, Professor, Institute of Peace and Conflict Studies, India

Fang Tony, Professor, Stockholm University Business School, Sweden

Print ISSN 2075-0862
 Online ISSN 2658-350X
 Индекс Роспечати 37150
 Включен в Перечень ВАК (№ 1035)

ИДЕИ И ИДЕАЛЫ

НАУЧНЫЙ ЖУРНАЛ

2022, том 14, № 3 ВЫХОДИТ ЕЖЕКАРТАЛЬНО

Часть 1

СОДЕРЖАНИЕ

От редактора	9
Философия: традиции и современность	
<i>Г.А. Антипов.</i> Доказательства бытия Бога – случай Достоевского	11
<i>Г.И. Петрова, Н.А. Тарабанов.</i> Ф.М. Достоевский: предвестия философской антропологии, герменевтики и феноменологии.....	25
<i>Шо Ван, Синь Цю, Л.Г. Золотых.</i> Трансляция традиционной китайской культуры в философию новой эпохи.....	40
<i>Т. Тренделькамп.</i> Индивидуализм и архаический порядок общества в «Греческом мировоззрении» Макса Бундта.....	55
Философия науки и техники	
<i>В.М. Розин.</i> От принципа объективности научного знания к реконструкции разных ситуаций производства знаний	75
Социальная философия	
<i>К.Е. Петров, М. Снеговая, Д.А. Чубаров.</i> Номенклатурные корни российской элиты: 30 лет спустя	93
<i>Э.М. Думнова.</i> Основные тенденции трансформации социокультурного пространства в условиях международной миграции.....	123
<i>И.В. Жежко-Браун.</i> Разбуженный капитализм: как американские олигархи «спасают» демократию	139
<i>А.Г. Теслинов.</i> О порождении идеалов развития общества	175
Аналитика духовной культуры	
<i>О.В. Хлебникова.</i> Клиповое мышление и гештальт постправды в пространстве нарциссической культуры.....	195
<i>К.Л. Зайцев.</i> Желание как критерий поступка в теории Ж. Лакана.....	215
Религия в современной культуре	
<i>А.В. Храмов.</i> Учение о дегенерации и антиэволюционизм в религиозной мысли XIX века ..	230
Человек в культуре	
<i>Р.А. Заякина.</i> Роль человека в формировании социального капитала сетей.....	246
Disputatio	
<i>В. Зассин.</i> Как на самом деле сформировался Homo sapiens и в каком направлении происходит его дальнейшее развитие?	260

Print ISSN 2075-0862
 Online ISSN 2658-350X
 Index of Rospechat' - 37150
 Included into the list of the Supreme
 Certification Commission of Russian Federation (№ 1035)

IDEAS AND IDEALS

SCIENTIFIC JOURNAL

2022, Volume 14, Issue 3 PUBLISHED QUARTERLY

Part 1

CONTENTS

From the editor.....	10
Philosophy: Tradition and Modernity	
<i>Georgy Antipov.</i> Evidence for the Existence of God – the Case of Dostoevsky.....	11
<i>Galina Petrova, Nikolai Tarabanov.</i> Dostoevsky: Foreshadowing of Philosophical Anthropology, Hermeneutics and Phenomenology	25
<i>Shuo Wang, Xin Qiu, Lidia Zolotykh.</i> Traditional Chinese Culture Transition into the Philosophy of the "New Era"	40
<i>Tim Trendelkamp.</i> Individualism and Archaic Order of Society In The "Greek Worldview" of Max Wundt.....	55
Philosophy of Science and Technology	
<i>Vadim Rozin.</i> From the Principle of Objectivity of Scientific Knowledge to the Reconstruction of Different Situations of Knowledge Production	75
Social Philosophy	
<i>Kirill Petrov, Maria Snegovaya, Denis Chubarov.</i> Nomenklatura Roots of the Russian Elite: 30 Years Later	93
<i>Elnara Dumnova.</i> The Main Trends in the Transformation of the Socio-Cultural Space in the Context of International Migration	123
<i>Irina Zhezhko-Braun.</i> Woken Capitalism: How American Oligarchs "Are Saving" Democracy ...	139
<i>Andrey Teslinov.</i> On the Emergence of Ideals for the Development of Society	175
Analytics of Spiritual Culture	
<i>Olga Khlebnikova.</i> Clip Thinking and Post-Truth Gestalt in the Space of Narcissistic Culture....	195
<i>Konstantin Zaitsev.</i> Desire as a Criterion of an Action in the Theory of J. Lacan.....	215
Religion in Modern Culture	
<i>Aleksandr Khramov.</i> The Doctrine of Degeneration and Antievolutionism in the Nineteenth-Century Religious Thought.....	230
Man-and-Culture	
<i>Raisa Zayakina.</i> The Role of a Person in the Formation of the Networks Social Capital	246
Disputatio	
<i>Wolfgang Sassin.</i> How did Homo Sapiens Actually Form and in What Direction Is His Further Development Taking Place?	260

2022
Том 14
№ 3
Часть 2

Print ISSN 2075-0862
Online ISSN 2658-350X

ИДЕИ и ИДЕАЛЫ

НАУЧНЫЙ ЖУРНАЛ



2022
Volume 14
Issue 3
Part 2

Print ISSN 2075-0862
Online ISSN 2658-350X

IDEAS AND IDEALS SCIENTIFIC JOURNAL

The Journal is a peer-reviewed publication. Founded in 2009.
The main focus of the Journal is research in the areas of Social Philosophy

Founders and Publishers of the Journal:

Novosibirsk State Technical University (NSTU)

Novosibirsk State University of Economics and Management (NSUEM)

Publication frequency: 4 issues per calendar year (31.03; 30.06; 30.09; 30.12)

Each quarterly issue is published in two parts.

Index of "Rospechat" - 37150

NSTU PUBLISHER: 630073, Russia, Novosibirsk, K. Marx Ave., 20

Editorial staff: 630099, Novosibirsk, Lomonosova St., 56, r. 223

Tel. 8-909-532-14-59

E-mail : ideyiidealy@gmail.com

Website: <http://ideaidealy.nsuem.ru/en/about-2>

Print ISSN 2075-0862
 Online ISSN 2658-350X
 Индекс Роспечати 37150
 Включен в Перечень ВАК (№ 1035)

ИДЕИ И ИДЕАЛЫ

НАУЧНЫЙ ЖУРНАЛ

2022, Том 14, № 3 ВЫХОДИТ ЕЖЕВАРТАЛЬНО

Часть 2

СОДЕРЖАНИЕ

Экономическая теория

- Т.Г. Березова.* Методологический анализ в специфике экосистемного подхода..... 275

Теория и история культуры

- Л.Ю. Логунова.* Реформирование и реформаторство в системе культуры и системах общества..... 291
В.Ю. Козмин. Прагматика «мемориальности» в ракурсе музейной критики..... 313
В.А. Мартынов. Культурология «начерно, шепотом» (к юбилею «литературоцентристской» культурологии)..... 325

Аналитика духовной культуры

- Е.В. Ерофеева.* Духовное равнодушие как результат идеологии и практики потребительского общества 351
Д.Б. Литвинцев. Социальная и домашняя реклюзия: обзор зарубежных исследований 374
Е.А. Мальцева. Дорога как предмет концептуальной рефлексии 385
И.Е. Мищенко. Репрезентация армии и войны в видеоиграх: текущее состояние и перспективы жанрового сдвига 403
А.А. Торопова. Воплощение концепта «сильная женщина» в travestийном костюме Александра Маккуина 419
С.Г. Дюкин. Инстанции разграничения в дискурсе рок-культуры 431

Проблемы национального дискурса

- Н.А. Голубь.* Проблемы сохранения национально-культурной идентичности в контексте культурной политики Приднестровья 448

Социальные практики

- Т.А. Артамонова.* Социокультурный потенциал сельского образа жизни с позиций новых цивилизационных отношений: взгляд из Сибири 468
Е.М. Паршева, Е.Н. Егорова, Н.Н. Бедина. К вопросу об использовании образа писателя в рекламном дискурсе 486

История научной жизни в СССР–России в воспоминаниях современников

- Г.И. Ханин.* Воспоминания о Борисе Павловиче Орлове..... 497

Круглый стол

- Круглый стол «Наука и образование» 505

Анонсы

- Анонс монографии Ю.М. Плюснина «Социальная структура провинциального общества» 522
 Анонс монографии В.И. Игнатьева «Морфогенез гибридного социума. Онтологизация цифры» 523

- Информация для авторов** 525

Print ISSN 2075-0862
 Online ISSN 2658-350X
 Index of Rospechat' - 37150
 Included into the list of the Supreme
 Certification Commission of Russian Federation (№ 1035)

IDEAS AND IDEALS

SCIENTIFIC JOURNAL

2022, Volume 14, Issue 3 PUBLISHED QUARTERLY

Part 2

CONTENTS

Economic Theory

Tatyana Berezova. Methodological Analysis in the Specifics of the Ecosystem Approach..... 275

Theory and History of Culture

Larisa Logunova. Reforming and Reformation in the System of Culture and Systems of Society..... 291

Vyacheslav Kozmin. Pragmatics of "Memorability" through the Lens of Museum Criticism..... 313

Vladimir Martynov. Culturology "In a Draft, Whispered" (To the Anniversary of the "Literary-Centric" Culturology) 325

Analytics of Spiritual Culture

Elena Erofeeva. Spiritual Indifference as a Result of the Ideology and Practice of the Consumer Society..... 351

Denis Litvintsev. Social and Home Reclusion: A Review of Foreign Research..... 374

Elena Maltseva. Road as an Object of Conceptual Reflexivity 385

Igor Mishchenko. Representation of the Army and War in Video Games: The Current State and Prospects of the Genre Shift 403

Anastasia Toropova. The Embodiment of the "Strong Woman" Concept in Alexander McQueen's Travesty Costume 419

Sergey Dyukin. The Instances of Delineation in Rock-Culture Discourse 431

Problems of National Discourse

Natalia Golub. Problems of Preservation of National and Cultural Identity in the Context of Cultural Policy of Transnistria 448

Social Practices

Tatyana Artamonova. Socio-Cultural Potential of Rural Lifestyle from the Perspective of New Civilizational Relations: A View from Siberia 468

Evgenia Parsheva, Ekaterina Egorova, Natalya Bedina. Revisiting the Use of the Writer's Image in Advertising Discourse 486

History of the Scientific life in USSR–Russia in the memoirs of Contemporaries

Grigory Khanin. Memories of Boris Pavlovich Orlov 497

Round Table

Round Table "Science and Education" 505

Announces

Announcement of Yu.M. Plyusnin's monograph "The social structure of provincial society"..... 522

Announcement of V.I. Ignatiev's monograph "Morphogenesis of hybrid society. Ontologization of numbers" 523

Information of Contributors..... 525